
2021 年 7 月 18 日贵州特岗《英语》专业知识真题及答案
(新文泰学员回忆版)
第一部分：  学科知识


一、单选题 (15 个题，共 15 分)
1.Green products are becoming more and more popular because they are environmentally ______.
A. friendly
B. various
C. common
D. changeable
2. ______ your ability to solve the problems    I never have the slightest doubt. A.Due to                               B.As to
[image: ]C.Apart from                       D. regardless of
3. Look at the timetable. Hurry up! Flight 4026_________ off at 18：20.
A. will be taken              B. took
C. takes                                D has taken
4. I have lost one of my gloves ．I _________ it somewhere．
A ．must drop
B ．must have dropped
C ．must be dropping
D ．must have been dropped
5.The flowers were so lonely that they_________in no time.
A..sold                         B.had been sold                  C.were sold                     D.would sell
6.The pilot asked all the passengers on board to remain ________ as the plane was making a landing．
A ．seat
B ．seating
C ．seated
D ．to be seating
7.We shouldn't spend our money testing so many people, most of ________ are healthy．
A ．that
B ．which
C ．what
D ．whom
8.______ matters most in learning English is enough practice.
A.What
B.Why
C.Where
D.Which
9.I won’t call you, ________ something unexpected happens.
A.Unless
B.Whether
C.Because
D ．while
10.It's  high  time  that  we  students  ______  even  harder  at  our  lessons  as  the  national  entrance examination is coming nearer.
A.work
B.will work
C.worked
D.have to work
11.The number of people invited ________ fifty, but a number of them ________ absent( 缺席)for
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different reasons．
A ．were; was
B ．was; was
C ．was; were
D ．were; were
12 、Little _______ that we were watching his every move, so he seemed to be going his own way in this business．
A ．he realized                                B ．he didn ’t realize
C ．didn ’t he realize                     D ．did he realize
 (
_
______.
)13.The clause in the sentence The news that he will come back is true is
A.the adverbial clause.                   B.the attributive clause.
C.the appositive clause.                D.the object clause.
14.We hadn’t planned to meet.We met  _______   chance.
A. of              B. in            C. for         D. by
15. We are leaning for London for the holiday,                                .
[image: ]A.Good for you           B.Have a good trip         C.Be careful    D. You are lucky
新文泰教育参考答案
1.答案:A。friendly
2.答案:A。due to
3.答案:A。takes
4.答案:B。  must have dropped
5.答案:C。  were sold
6.答案:C。  seatd
7.答案:D。whom
8.答案:A。what
9.答案:A。  unless
10.答案:C. worked
11.答案:C。  was;were
12.答案:D。  did he realize
13.答案:C。  appositive clause
14.答案:D。by
15.答案:B。  Have a good trip

二、完型填空 (10 个题，共 10 分)
Can you imagine that we could build a beautiful city with rubbish? Maybe you will think it is     1     However, it can be true! Nothing is a waste if we have a creative mind. Let me show you something about    2    rubbish.
Sometimes  we  can  see  tons  of  rubbish  in  the  streets,  on  the  roads,  near  the
buildings... here and there.     Many large cities became so ugly     3      it. Nobody likes rubbish, but in fact, some rubbish can be used again. All of us want to solve the problem, we must do something to    4    rubbish. We should take action from now on.    5     some good things will not be wasted.
Do you often throw away things you don't need any more? Have you ever thought about how these things can actually be put to good use? For Example, when a car gets too
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old, it may not run any more. But we can use the metal of the car to make something else. When a bottle is empty, it     6     as waste. You don't know bottle glass can be made into sand and used to build streets. Rubbish    7     food can be changed into fertilizer to make plants grow better. It is cheap and  safe. And other rubbish can  also be used to make building blocks. Now,    8    machines are designed for that    9    people will watch films in a beautiful cinema which is built out of rubbish. Besides buildings and roads, cities may be made from rubbish. But so far, building beautiful cities made from rubbish is only
10    

(1) A .important    B .understanding    C .unbelievable    D . possible
(2) A .returning    B .reusing    C .reflecting    D .repeating
(3) A .because    B .because of   C .instead of   D .as for
(4) A .make a living as    B .make promises to    C .make up our mind to    D .make
use of
(5) A .On the way    B .By the way    C .In this way    D .Out of the way
(6) A .will be thrown away    B .will throw away    C .threw away    D .was thrown
away
(7) A .from    B .in    C .on    D .to
(8) A .fewer and fewer    B .less and less    C .more and more    D .more and less
(9) A .Some day    B .The other day    C .Nowadays    D .n the day
(10) A .a symbol    B .a letter    C .a lesson    D .a dream
[image: ]答案：CBBDC,AACAD


三、阅读理解 (2 个大题，10 个小题，一共 20 分)
Pronouncing  a  language  is  a  skill. Every normal person  is  expert  in the  skill  of
pronouncing  his  own  language;  but  few  people  are  even  moderately  proficient  at pronouncing foreign languages. Now there are many reasons for this, some obvious, some perhaps not so obvious. But I suggest that the fundamental reason why people in general do not speak foreign languages very much better than they do is that they fail to grasp the true nature of the problem of learning to pronounce, and consequently never set about tackling it in the right way. Far too many people fail to realize that pronouncing a foreign language is a skill—one that needs careful training of a special kind, and one that cannot
地址：贵阳市云岩区宝山北路嘉信华庭 (师大旁) 23 楼 A 座 (2301)        电话：0851—86785360
[image: ]圆您教师梦！

be acquired by just leaving it to take care of itself. I think even teachers of language, while  recognizing  the  importance  of good  accent,  tend  to  neglect,  in  their  practical teaching, the branch of study concerned with speaking the language. So the first point I want to make is that English pronunciation must be taught; the teacher should be prepared to devote some of the lesson time to this, and by his whole attitude to the subject should get the student feel that there is a matter worthy of receiving his close attention. So, there should be occasions when  other aspects of English,  such  as grammar  or  spelling,  are allowed for the moment to take second place.
[image: ]Apart  from  this  question  of the time  given to pronunciation,  there  are  two  other requirements for the teacher: the first, knowledge; the second, technique.
It is important that the teacher should be in possession of the necessary information. This can generally be obtained from books. It is possible to get from books some idea of the mechanics of speech, and of what we call general phonetic theory. It is also possible in  this  way  to  get  a  clear  mental  picture  of the  relationship  between  the  sounds  of different languages, between the speech habits of English people and those, say, of your students. Unless  the  teacher has  such  a picture,  any  comments  he  may  make  on  his students  pronunciation  are  unlikely  to  be  of  much  use,  and  lesson  time  spent  on pronunciation may well be time wasted.

1.What does the writer actually say about pronouncing foreign languages? A.Only a few people are really proficient.
B.No one is really an expert in the skill.
C.There aren’t many people who are even fairly good.
D.There are even some people who are moderately proficient.

2.The writer argues that going about the problem of pronunciation in the wrong ways

___ .
A.an obvious cause of not grasping the problem correctly
B.a fundamental consequence of not speaking well
C.a consequence of not grasping the problem correctly
D.not an obvious cause of speaking poorly
3.The best way of learning to speak a foreign language, he suggests, is by ___. A.picking it up naturally as a child
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B.learning from a native speaker
C.not concentrating on pronunciation much
D.undertaking systematic work
4.The value the student puts on correct speech habits depends upon ___. A.how closely he attends to the matter
B.whether it is English that is being taught
C.his teacher’s approach to pronunciation
D.the importance normally given to grammar and spelling
5.How might the teacher find himself wasting lesson time?
[image: ]A.By spending lesson time on pronunciation.
B.By making ill-informed comments upon pronunciation.
C.By not using books on phonetics in the classroom.
D.By not giving students a clear mental picture of the different between sounds.
四、选词填空 (10 个题，  一共 10 分)
36. Big get sudden humorous intelligent protect convenience live range lead ,No one can deny that the rise of China’ s economy         China to play a move and move important role in inter national affairs.
参考答案:leads。
37. Haauei is one of the        smart phone makers in the world.
参考答案:biggest

38. I didn't think I could  ever get used to       in a big city after living
in the country .
参考答案:living。


39. The government is appealiry to the citizens to use paper bass rafzer than the plastic ones for  he sake of enuronnental      .
参考答案:protection。


40. Accordily to your language ability we can recommend 3 level of courses from elementary      me dium to advanced. RANGING
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参考答案:ranging
40. If you don't know what you want, you minght end up something you don’ t want      .
[image: ]参考答案:getting
42.A cat stopped in front of me and I was shocked       .
参考答案:suddenly
43.ls it for you to exchange your newspaper for this newly published magazine
with me ? so that we can share the     information.
参考答案:convenient
44. My English teacher has a good sense of      ,and we all like her .
参考答案:humor
45.This science fiction writers hints that no one can fine see the prospect
of artificial and how it will evolve    .
参考答案:intelligence
五、作文 (15 分)
46. 目前很多学生都忙于学习，成绩却不理想。请根据下面的提示，结合自身实际， 写一篇 关于“怎样提高学习效率”的文章，100 词左右。


英语的作文参考: how to improve study effectively


第二部分：教育综合知识答案
一、单项选择题 (本题共 10 题，每题 1 分，共 10 分)                                  1.为 了学生的全面发展。学校开展了一些列以"国家认知， 国际理解为主题的主题活动"以下 举措属于培养学生核心素养的( )
A.人文底蕴 B.健康生活 C.责任担当 D.实践创新



2《.未成年人保护法》第七十条规定"学校应当合理使用网络开展教学活动，未经学校允许，未 成年学生不得将手机等智能终端产品带入课堂，带入学校的应当统一管理。"
这个描述属于对未成年人的(   )
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A.家庭保护 B.学校保护 C.社会保护 D.网络保护

3.教师要遵循教育规律，实施素质教育:循循善诱，诲人不倦， 因材施教；培养学生良好品质， 激发学生创新精神，促进学生全面发展；不以分数作为评价学生的唯一标准，这说明了教师应 该具有( )的职业道德。
A.为人师表 B.教书育人 C.关爱学生 D.爱岗敬业

4.说课要求教师不仅要说出教什么、怎么教，还要说出为什么要教这些，为什么要这样做，    这
体现说课的( )特点。
A.理论性 B.阐发性 C.演讲性 D.预测性

5. "授人以鱼，不如授人以渔"这反映了教师在教学过程用中应遵循()的规律。 A.间接经验与直接经验相统一
[image: ]B.掌握知识和发展智力相统一
C.传授知识与思想道德相统一
D.教师主导作用与学生主体作用相统一

6. "笑一笑，十年少。"这句话体现了情绪与情感的(  )功能
A. 组织 B.信号 C. 感染
D.健康

3. 临睡前学习效果一般较好，确切的说，这是因为该阶段学习主要不受( )的干扰。 A.前摄抑制
B. 倒摄抑制
C. 单一抑制
D. 多重抑制

4. 下列不属于迁移的是( )
A.杯弓蛇影
B.见异思迁
C.惊弓之鸟
D. 因噎废食

5. 教师在不同的成长阶段，所关注的问题不同，当教师把关注的焦点，一味地投向讨好学生  喜欢
时，这说明教师的成长处于( )
A.关注生存阶段
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B.关注情景阶段
C.关注学生阶段
D.关注成长阶段

6.   周恩来在南开中学就读时，曾立下了"为中华之崛起而读书"的志向，这种学习动动机属于 ( )
A. 内部高级动机
B. 内部低级动机
C.外部高级动机
D.外部低级动机

简答题(本题共 2  小题，每题 5  分，共 10  分)
[image: ]7.    简述教学方法的依据是什么？  (5 分) ？
①教学目的和特点
②课程性质和特点
③学生年龄特征
④教学时间、设备、条件
⑤教师的业务水平、实际经验及个性特点
⑥教学手段、教学环境等因素

8.   简述产生焦虑的原因是什么？  (5)
①遗传因素。父母将遗传基因传给子代，子代不仅继承了父母的体形外貌，也包括个性的 情  绪反应等特征
②对新环境难以很快适应， 因而引起各种焦虑反应
③学习上的不适应。不少学生对于紧张的学习生活不能适应老师课上讲的内容多，有时很 难  跟不上步伐。
④学习、考试的压力
⑤家庭教育中期望过高、要求过严等不适合儿童自 身发 展水平的教育措施容易加剧儿童的焦虑反 应。

星期三上午上课铃声响后，某年纪小班的小敏手里拿着面包匆忙跑进教师上数学课的李老 师  看见后，很不高兴地对小敏说:"站住！把手里的面包扔了，学习不咋地，就
想着吃。"于是小敏气冲冲的把没吃完的面包扔进垃圾桶，头也不回地走向座位，课 堂上整节课，她好像心  事重重，没有心思听课。当天下午第一节课，该班的小凯也迟到 了，一边啃着方便面，一边  跑进教室，正上语文课的王老师没有责怪小凯，而是拿出 干净的纸巾微笑地递给他，"拿着把食物放在纸巾上先上课，等下课后你再吃吧，下课 后到我办公室跑着吃会更好。"于是，  小凯安安静静地上完这节课，下课后带着点羞涩走进 王老师的办公室。王老师仍微笑着边给  小凯泡泡面边问："今天下午你迟到是什么原因呀？ 能不能告诉老师！"随后在与小凯的交流   中，王老师了解到小凯因家里有事帮忙妈妈
照顾妹妹迟到的，于是，王老师跟小凯交流应对  特殊事情的解决方法后，小凯带着感激的
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心情高兴地回到了教师，从此小凯再也没有出现上  课迟到的现象：
1.你比较喜欢哪位老师的做法，并说明原因。(8  分)

[image: ]我认为语文老师的做法更好
理想的师生关系是教育活动顺利进行和教育目标完成的基本保证，建立理想的师生 关系 是教育工作者的共同追求，又是教育规律的必然要求。
数学老师的领导方式为专制型，这一类型的师生关系模式以命令、权威、疏远为 其心态和行为特征。案例中数学老师命令迟到的小敏把面包扔了，并斥责他“学习不咋地光想着 吃”，致使小敏整节课没有心思听课。数学老师忽视了师生在人格上的平等关系以命令权威的态 度来对待学生不利于为学生营造良好的心理气氛和学习条件，难以形成尊师爱生、民主平等、教 学相长、心理相容的新型师生关系，语文老师的领导方式为民主型，这一类型的师生关系模 式以开放、平等、互助为其主要心态和行为特征。案例中语文老师并未斥责迟到的小凯， 而 是恰当地引导小凯先听课，并对小凯的生活情况加以关心，因此小凯再也没有迟到过。语文老 师通过对学生的尊重和关爱换取学生发自内心的尊敬与信赖，学生对教师的这种尊敬与信赖又可 激发教师更加努力地工作，为学生营造良好的心理气氛和学习条件，有利于形成尊师爱生、民主 平等、教学相长、心理相容的新型师生关系
2. 材料中那一句话体现了王老师的“教学机智” 。(1   分)

"拿着把食物放在纸巾上先上课，等下课后你再吃吧，下课后到我办公室跑着吃会 更好。
3. 王老师使用了哪种德育方法。( 1  分)

王老师主要运用了德育的情感陶冶法
陶冶是通过创设良好的情境，潜移默化地培养学生品德的方法。它有自己的特点，既 不向学生传授系统的道德知识，也不对他们提出明确的要求，而是寓教育于情境之中，通过 按  教育要求预先设置的情境来感化与熏陶学生。
具体而言，王老师采用了情感陶冶法中的人格感化法，这是教育者以自身的 品德和情感为情境对学生进行的陶冶。在这种情况下，教师不是通过说理和要求教育学 生，而是以自己的高尚品德、人格、对学生的深切期望和真诚的爱来触动感化学生，促进学 生思想转变，积极进取。案例中王老师对迟到的小凯没有斥责，也没有对班级规范进行说理， 而是创设关爱的情境，让小凯去办公室吃早饭，帮助小凯解决生活中的问题，使小凯心怀感激， 并因此再也没迟到。
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